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Onderwerp 
Duurzaamheidsloket Sport 

 

 

 

Aan Provinciale Staten van Noord-Brabant, 

 

Kennisnemen van 

De resultaten uit de pilot verduurzaming sportaccommodaties en de 

vervolgstappen die worden gezet met het Duurzaamheidsloket Sport. 

 

Aanleiding 

In 2017 heeft Sportservice Noord-Brabant (SSNB) in samenwerking met de 

Midden-Brabantse Ontwikkelingsmaatschappij voor Energie en Duurzaamheid 

(MOED) in opdracht van de provincie Noord-Brabant een pilot uitgevoerd 

waarbij ze 52 sportclubs in Brabant op weg hebben geholpen met de 

verduurzaming van hun accommodatie. Naar aanleiding van deze pilot heeft de 

provincie de opdracht verleend om een Duurzaamheidsloket Sport in te richten, 

zodat in de komende tijd grootschalige uitrol kan plaatsvinden. Bij dit 

Duurzaamheidsloket kunnen alle Brabantse gemeenten en sportverenigingen 

terecht met hun vragen. Ook worden gemeenten en sportverenigingen zelf actief 

benaderd. Het loket zal in september 2018 operationeel zijn. 

 

Bevoegdheid 

De ambitie om maatschappelijk vastgoed te verduurzamen staat beschreven in 

het Uitvoeringsprogramma energie. Sportaccommodaties maken hier onderdeel 

van uit. GS hebben de bevoegdheid dit onderdeel van de Energieagenda 

verder te ontwikkelen.  
 

Kernboodschap 

1. 90% van de sportaccommodaties voert maatregelen uit naar aanleiding van 
de energiescans.  

 

Uit de pilot blijkt dat er op bijna alle deelnemende accommodaties uit de pilot 

daadwerkelijk duurzame maatregelen worden doorgevoerd. Enkele 
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accommodaties hebben in 2017 en begin 2018 al grotere duurzame 

maatregelen doorgevoerd. Voor de meesten geldt dat dit in de tweede helft van 

2018 of begin 2019 gebeurt.  

De meeste sportverenigingen kiezen ervoor om (naast de quick wins) LED-

verlichting en PV-panelen toe te passen. Andere type maatregelen, zoals 

duurzame warmte opwekking en schilisolatie, blijven achter. We onderzoeken 

waarom dit type maatregelen weinig wordt toegepast.  
 

2. De financiering van de toe te passen maatregelen blijkt geen belemmerende 
factor. 

 
Sportverenigingen lijken geen problemen te ondervinden bij de financiering van 

de duurzame maatregelen. Wel zien we een duidelijk beeld dat dit vaak 

langdurige processen zijn en dat de tijd tussen de energiescan en de 

daadwerkelijke uitvoering van maatregelen soms lang is. Dit komt doordat 

verschillende opeenvolgende stappen voor financiering doorlopen moeten 

worden: besluitvorming door de sportvereniging en/of gemeente, het aanvragen 

van subsidies (wat gebonden is aan openstellingen), het aanvragen van 

financiering, enzovoorts. Ook moeten sportverenigingen rekening houden met 

de tijd waarin de maatregelen worden toegepast: veelal wordt ervoor gekozen 

te wachten tot het drukke sportseizoen even stil ligt.  

De meest gebruikte vormen van financiering zijn (een combinatie van): eigen 

middelen, gemeentelijke subsidie en EDS-subsidie. 

 
3. Buiten de provinciale aanpak, zijn er verschillende gemeenten (o.a. in 

samenwerking met SSNB) actief in het verduurzamen van hun 
sportaccommodaties. 

 
Steeds meer gemeenten en sportverenigingen zien de noodzaak van 

verduurzaming in. Dit blijkt bijvoorbeeld uit het feit dat ook buiten onze aanpak 

gemeenten actief zijn: in Roosendaal, Geldrop Mierlo, Helmond, Landerd, 

Deurne en Woensdrecht zijn er de afgelopen tijd in totaal zo’n tachtig 

sportaccommodaties verduurzaamd.  

 
4. Het Duurzaamheidsloket Sport ondersteunt met het maken van een 

gemeentelijke aanpak om sportverenigingen te verduurzamen. Daarnaast 
verbindt het loket sportverenigingen en duurzaamheidsexperts, zodat actieve 
sportverenigingen snel met hun vragen worden verder geholpen. 

 
We inventariseren bij alle gemeenten en sportaccommodaties welke 

maatregelen wanneer worden toegepast. In een CRM-systeem wordt deze 

output verwerkt. Veel gemeenten hebben de ambitie om hun sportverenigingen 

te verduurzamen, maar meestal ontbreekt een concrete aanpak. Het is een 

prioriteit van het Duurzaamheidsloket Sport om deze gemeenten op weg te 

helpen om een concrete gemeentelijke aanpak te maken, waardoor er 

daadwerkelijk resultaat kan worden behaald.  
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Achter het Duurzaamheidsloket Sport zit inmiddels een groot netwerk aan 

experts op het gebied van energiescans, leveranciers, installateurs en 

financieringsopties. Het loket speelt hiermee een belangrijke rol als verbinder 

voor sportverenigingen en duurzaamheidsexperts, zodat iedere sportvereniging 

met een hulpvraag snel kan worden bediend.  

 

 

Consequenties 

Het Duurzaamheidsloket Sport dat n.a.v. de pilot is opgezet, vormt één centrale 

plek in Brabant waar alle gemeenten en sportverenigingen met vragen bij terecht 

kunnen. Bij het duurzaamheidsloket is alle expertise gebundeld en is er een 

stevig netwerk aanwezig, zodat er snel contact gelegd kan worden met 

financiers zoals het Energiefonds Brabant en leveranciers. Het digitale 

Duurzaamheidsloket Sport is te bereiken via: www.duurzaamsportiefbrabant.nl 

 

 

Vervolg 

We beschouwen Motie 62 met deze afsluitende statenmededeling als afgedaan.  

 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 

 

Opdrachtgever: mevrouw N. Wester, (073) 681 27 02, nwester@brabant.nl. 

 

Opdrachtnemer: mevrouw L.A.C.M. Bouwmans, (073) 681 24 34, 

lbouwmans@brabant.nl. 

 

http://www.duurzaamsportiefbrabant.nl/

